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Matka Tereza videla
v ľudstve rodinu

Článok biskupa Javiera
Echevarríu pri príležitosti
kanonizácie Matky Terezy z
Kalkaty. ,,Bola to práve
kontemplácia Eucharistie, ktorá
viedla Terezu z Kalkaty k tomu,
aby spoznávala Krista v
chudobných, chorých a
opustených“, hovorí nám
Prelát.

03.09.2016

Kanonizácie blahoslavenej Terezy z
Kalkaty je radostným sviatkom pre



Cirkev a celé ľudstvo. Od jej smrti sa
duchovná osobnosť tejto
mimoriadnej ženy stáva stále
zreteľnejšia, z čoho môže čerpať
veľké množstvo duší.

V roku 2003 nás sv. Ján Pavol II.
vyzval, aby sme sa zamýšľali nad jej
posolstvom služby a dobročinnosti.
Koľko len dobra plynie z toho, keď sa
zoznamujeme s jej životopisom, jej
literárnym dielom, jej myšlienkami.
Neúnavná veľkodušnosť Matky
Terezy z Kalkaty je výrazným
povzbudením, aby sme sa učili žiť
pre druhých.

Keď som mal príležitosť stretnúť sa s
Matkou Terezou, mohol som si
všimnúť, ako sa časom stáva stále
zhrbenejšia, tak ako sa to deje s
pribúdajúcim vekom. Jej osobité
povolanie misionárky Božej lásky
spôsobilo, že sa sústavne duchovne
hrbila, aby mohla vyjsť v ústrety
opustenému človeku, aby mohla



liečiť rany tela a duše. Akoby sa toto
duchovné ,,zhrbenie sa“ pred
chudobnými a chorými prenášala aj
na jej telesnú schránku.

Bola to práve kontemplácia
Eucharistie, ktorá viedla Terezu z
Kalkaty k tomu, aby spoznávala
Krista v chudobných, chorých a
opustených, pretože veľmi hlboko
prijala za svoje slová nášho Pána: 
Veru, veru, hovorím vám, čokoľvek ste
urobili jednému z týchto najmenších,
mne ste urobili (Mt 25:40).

Týmto si možno vysvetliť, prečo
spolu s telesnou pomocou, dokázala
ponúkať toľko láskavosti núdznym a
preukazovala súcit sirotám a
nenarodeným deťom. Môžeme si
spomenúť na jej vystúpenie na
obranu života (do ktorého sme my
všetci zapojení), keď pri preberaní
Nobelovej ceny za mier v roku 1979
hovorila o dráme vyplývajúcej z



potratov a ponúkla sa, že sa postará o
narodené, a pritom nechcené deti.

Celý tento kresťanský spôsob konania
nám dáva veľa svetla na prekonanie
krátkozrakosti v ľudskej
vypočítavosti a presadzovaní
osobných záujmov. V ľudstve videla
rodinu a vo svete spoločný domov, o
ktorý sa každý spravodlivý človek
musí starať.

Po prevzatí Nobelovej ceny sa Matky
Terezy spýtali, čo môže robiť
obyčajný človek pre šírenie mieru vo
svete. Odpovedala: ,,Choď domov a
miluj svoju rodinu.“ Úlohou pre
mnohých kresťanov bude preniesť
apoštolskú horlivosť Matky Terezy z
Kalkaty do prostredia ich bežných
činností: ,,zohnúť sa“, dať sa do
služby iným a tak šíriť Evanjelium a
Kristovu lásku do všetkých prostredí.
Skrátka, ako to povedal pápež
František, ,,uvedomiť si, že sme
nástrojmi Božej lásky pre všetky



stvorenia na tejto zemi (pozri
Laudato Si, č. 246).

+ Javier Echevarría
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